
Referat 
 
KoU møde – mandag den 11. april kl. 11.00 – Byagervej 45, 6650 Brørup 
 
Deltagere. 2 KoU medlemmer fra hver lokalafdeling + Kaj Kristiansen, Conja Jensen og Lis Jensen 
 
Afbud. Andreas Lund-Jensen, Ingeborg Jønsson (sent) 
 
 
1. 
Velkomst 
 
Velkomsten består til dette møde kun af et håndtryk 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
 
2.  
Konstituering 
 
Konstituering i henhold til ÆS -vedtægter 2021 
Valg af mødeleder  Kaj Kristiansen 
Valg af formand Flemming Lundeman 
Valg af næstformand John Erling Iversen 
Valg af kasserer Hanne Welling 
Valg af sekretær Flemming Lundeman 
Valg af arrangementsudvalg - 2 personer, deraf min. 1 fra Holsted 

Mary Ann Pedersen – Flemming Lundeman 
Valg af tovholder til Programudvalg – Kaj Kristiansen 
? 
Beslutning/kommentarer 
Der var ikke yderligere kommentarer 
 
 
3. 
Kontingentfordeling 
 
FL foreslår uændret kontingentfordeling for 2. halvår 2022, da der ikke er sket væsentlige 
ændringer siden sidste fordeling 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
 
4. 
Referat af 28. februar 2022 



 
Referatet betragtes som godkendt, da der ikke har været indsigelser 
Beslutning/kommentarer 
OK 
Det er et ønske at til trods for referatet er godkendt – fastholdes punktet til udtalelse 
 
 
5.  
Siden sidst 
 
JEI har som aftalt sendt brev til direktionen mm. – brevet har været sendt til udtalelse inden det 
blev sendt den 4. april 
FL mener det er flot og sobert formuleret – fuldstændig i den ånd det var ment, så må vi bare håbe 
på en positiv reaktion 
Andre bemærkninger 
Beslutning/kommentarer 
JEI meddelte at ÆS havde modtaget brevet – ellers ingen kommentarer 
 
FL har fulgt op på vores møde med Gitte Fallentin og demenskonsulenterne vedr. Glad Motion pga 
af en henvendelse fra SÅT og fordi det var tæt på deadline for et foreløbigt kommissorium 
GF beklagede at hun er enormt presset pt. og ikke kommer med et oplæg før efter påske. 
Men som det også står i sidste mødereferat – kan vi jo godt arbejde videre – og det er ikke forbudt 
at tænke kreativt og finde alternative modeller for at holde de frivillige kørende 
Beslutning/kommentarer – SÅT frivillige stadig ikke tilfredse – JEI bekræftede FL’svar – De 
frivillige skal selv være aktive og iderige, men ikke styres af ansatte på Kommunen, men af 
frivillige – det er generelt -  Nu afventer vi Gitte Fallentins oplæg til kommissorium og så vender 
FL/ JEI tilbage 
 
 
I forlængelse af vores møde med Maiken om Trafikcafe – skal vi finde ud af at stille ressourcer til  
Tilmelding lokalt – er det på plads 
Bemanding af kasser 
Bemanding af udstilling og udseende (areal – markedsføringsmateriel – antal ståborde ) 
Lokal markedsføring 
Brørup har valgt mulighed for fælleskørsel i bus 
Beslutning/kommentarer 
Lokal tilmelding OK 
Jf. referat fra Maiken af 16. marts sørger ÆS for kasser med byttepenge og personale 
Lokalformanden finder en kassemester i egen afdeling – i alt 4 ved kassen og melder ind til FL 
Vedr. udstilling  - FL sørger for roll up og 3- 4 ståborde + relevante brochure mm – udstillingen 
bemandes af 2 fra hver lokalafdeling 
 
JEI og FL har holdt møde med Ældrerådet formand Egon Jessen og Næstformand Niels Peter 
Birkelund vedr. samarbejdsmuligheder – JEI vil referere fra mødet 
Beslutning/kommentarer 



Møde den 16 marts med ovenstående bortset fra at Egon hedder Nissen – formålet med mødet 
var at lægge op til et samarbejde mellem det politisk valgte Ældreråd og 
medlemsorganisationen med godt 7000 medlemmer i ryggen – vi foreslog at kunne bidrage med 
underbygning fra sekretariatet – bidrage i høringsfasen – vi aftalte at mødes igen – det er 
indtrykket at det blev positivt modtaget – så må vi se hvad fremtiden bringer. 
 
Vores næste fællesarrangement i 2023 er i Holsted 
Der skal nedsættes et arrangementsudvalg (sket under Konstituering) 
Der skal findes et sted for afholdelse 
Der skal arbejdes med en budgetramme 
Arrangementet skal have en kvalitet, som kan flytte publikum fra de vante omgivelser 
Beslutning/kommentarer 
AMP og FL mødes og kommer med et oplæg til KoU 
 
Kommunen har udsendt materiale vedr. frivilligrådet 
Er det nødvendigt pt. at gøre noget, før vi ved om der er andre kandidater end FL 
Man kan selvfølge skrive at alle lokalafdelinger bakker op om FL’s kandidatur 
Beslutning/kommentarer 
Sidste dag for modkandidater til FL er onsdag den 13. april – så vi klapper hesten 
 
FL har møde i frivilligrådet den 7. april – væsentlige punkter vil blive refereret 
Beslutning/kommentarer 
Nye skemaer – der skal ske mindre tekst justeringer – Evaluering af tildeling af $18 skal 
modsvarer de kriterier vi har fået bevillingen på også i detaljeringsgraden 
 
 
Kaj Kristiansen orienterer om alternativt tilbud på fælles program mm. 
Beslutning/kommentarer 
KK gennemgik tilbuddet fra Vesttryk og estimatet fra Rødding Bogtryk 
Vi enedes om at fortsætte med Rødding – i disse forvirrede tider med usikkerhed på priser og 
ikke mindst fordi vi er godt tilfredse med Sven i Rødding 
Alle lokalformænd mailer til KK, med lokalansvarlig for Fællesprogram senest primo august 
KK afholder et opstartsmøde med lokalredaktørerne – hvem gør hvad hvornår 
Da en stor del af annoncerne skal sælges i Vejen – tilbød FL sin hjælp 
 
6.  
Økonomi 
 
HW orienterer om økonomien i KOU 
Beslutning/kommentarer 
OK 
 
HW/FL foreslår af en del af de §18 midler der står i KOU flyttes ud i lokalafdelingerne – så de kan 
anvendes til andre §18 formål lokalt 
Beslutning/kommentarer 



Vi enedes om at HW overfører 15.000 til hver lokalafdeling, som kan anvendes til at dække 
underskud på andre § 18 berettigede aktiviteter 
Vi kan evt. sætte prisen ned på arrangementer så den kun dækker Kaffe/ fortæring 
 
FL mangler underskrevne regnskaber fra Vejen og Rødding – som aftalt på februar mødet 
Beslutning/kommentarer 
Begge regnskaber er modtaget 
 
 
7. 
Ældrepolitik 
 
Vi behandler kun akutte sager 
Beslutning/kommentarer 
 
 
8. 
Samarbejde 
 
Kun hvis I føler der er problemer 
Beslutning/kommentarer 
I forlængelse af at AO er forhindret på næste møde 
Skal vi have debatteret det hensigtsmæssige i at de enkelte lokalforeninger møder med en 
substitut – hvis det ikke er gentagen fravær 
 
 
9. 
Nyt fra lokalafdelingerne 
 
FL foreslår vi springer punktet over, og i stedet putter et ekstra møde ind ultimo juni eller primo 
august 
Beslutning/kommentarer 
 
 
10. 
Eventuelt 
 
Næste møde aftalt til 27. juni i Rødding, Aktivitetshuset kl. 9.00 – hvis vi ikke hører andet fra LJ 
FL mangler tilbagemelding fra Rødding – hvem er konstitueret til KoU 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 


